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COVID-19-UPDATE – BRUSSEL – WALLONIË – VERPLICHTE 

VACCINATIE VAN HET PERSONEEL – INWERKINGTREDING – 
TOEPASSINGSGEBIED – VAN VERPLICHTING NAAR CHAOS 

OVERGOTEN MET EEN POLITIEK EN FRANSTALIG SYNDICAAL 
LAAGJE 

 

Zowel de ziekenhuis- als de WZC-federaties zijn al enkele maanden vragende partij voor een zo snel 

mogelijke verplichte vaccinatie van hun personeel, vóór er nieuwe golven België bereiken.  Frankrijk 

en Italië hebben dit correct ingeschat en verplichtten de vaccinatie al sinds afgelopen zomer, met 

extreem beperkte en zelfs marginale personeelsverliezen tot gevolg. 

U weet dat alle inspanningen werden geleverd om uw personeel te overtuigen.  Weigeraars nestelen 

zich in de verzinsels op sociaal media en voelen zich door de (exclusief Franstalige) 

vakbondsorganisaties gesterkt in hun weigering om zich te onderwerpen aan een ethische 

verplichting. In combinatie met de schuldige aarzelingen van de (eveneens Franstalige) politieke 

wereld, onder druk van de peilingen, heeft dit als gevolg dat we er pas nu, in de maand december, 

zeker van zijn dat de federale vaccinatieplicht pas op 1 januari 2022 in voege treedt. 

U kunt uw personeel al informeren, en zeker diegenen die zeggen gebruik te zullen maken van 

gemakzuchtige medische attesten, zoals zij die nu al dromen van 3 maanden betaald verlof dankzij 

de corona-werkloosheid. 

Op dit moment is het nog te vroeg om volledig zeker te zijn van de goedkeuring dan wel afwijzing 

door de Raad van State betreffende de sancties in het voorontwerp van wet. 

Wat de gewesten betreft, die verantwoordelijk zijn voor het niet-zorgverlenend personeel, hebben 

we het geopperde idee om de vaccinatie deel te laten uitmaken van de vergunningsnormen, 

onmiddellijk afgeblokt. Dit kwam erop neer dat instellingen in een extreem geval hun deuren 

moesten sluiten door de schuld van personeelsleden die een wettelijke verplichting niet zouden 

naleven. 

Op 2 december en op 7 december kwam/komt een juridische werkgroep van de federale en 

gewestelijke niveaus samen.   Uiteraard hebben we zelf vergaderingen, maar we moeten vaststellen 

dat het er, in het institutionele kluwen dat België na 6 staatshervormingen is geworden, op neerkomt 
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dat de zoektocht naar een praktische en slimme oplossing veel weg heeft van een kat-en-muis-

spelletje. 

De juridisch meest eenvoudige oplossing blijft uiteraard dat het federale niveau de vaccinatie voor 

de volledige bevolking verplicht, al vrezen we dat dit tot veel aarzeling en lange debatten zal leiden. 

Van onze zijde blijven we geloven dat de oplossing gevonden kan worden in het kader van de wet van 

het welzijn op het werk, waar de verplichte vaccinatie tegen hepatitis reeds onder valt.  De federale 

minister DERMAGNE (PS) meent dat dit juridisch niet mogelijk is aangezien de COVID-vaccinatie 

bedoeld is om de patiënten te beschermen, en dus 'niet de werknemers'. U bent het ongetwijfeld 

met me eens dat deze redenering weinig steek houdt, aangezien deze zelfde minister het personeel 

aanraadt zich te laten vaccineren. 

Een andere oplossing bestaat erin om het Covid Safe Ticket uit te breiden naar het personeel van de 

zorgvoorzieningen. Een kwestie die het onderzoek meer dan waard is, op voorwaarde dat het Waals 

Gewest niet op voorhand veroordeeld wordt, zoals het geval was in Namen. 

We hebben bij de toezichthoudende autoriteiten trouwens al de kwestie aangekaart van het 

werkvolume van de studenten en van een aanpassing van de financieringsnormen bij het ontstaan 

van een tekort (risico op forfaitaire sancties voor het volledige jaar 2023). 

Wat de RVT-erkenningsnormen in het Waals Gewest betreft, bevestigen we dat het met het oog op 

een continue werking perfect toegelaten is om een beroep te doen op zelfstandig verplegend 

personeel. 

Wanneer men over personeel spreekt, denkt men amper aan directiepersoneel.  Alhoewel u er 

ongetwijfeld weinig aan heeft, zijn we ons sterk bewust van de zware last die u ondertussen veel te 

lang moet dragen.  Desondanks kunt u dit bewustzijn beschouwen als een uiting van respect en van 

waardering. 

 
Vincent Frédéricq, 
Secretaris-generaal 
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